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Agenda: 
 

- Goedkeuren vorig verslag 
- Toelichting subsidiedossier Strategisch project Aa-vallei 
- Advies RUP Sportcomplex na openbaar onderzoek 
- Varia 

 
Goedkeuren vorig verslag: 
 
Het vorige verslag wordt goedgekeurd 
 
 
Toelichting subsidiedossier Strategisch project Aa-vallei: 
 
Dit dossier gaat over grootschaligere ruimtelijke projecten. De bedoeling is om de Aa binnen het stedelijk gebied 
terug wat meer natuurlijke kansen te geven. 
 
Momenteel zijn er veel initiatieven op en rond de Aa lopende. Doordat het centrum van de Turnhout hoger gelegen 
is, stroomt er zeer veel water naar beneden. Dit water heeft zeer veel invloed naar de meer zuidelijk gelegen 
gemeenten. Momenteel is er een cruciaal momentum door verschillende projecten die rond de Aa lopende zijn. 
Daardoor moeten we ten volle gebruik maken van de kansen die dit met zich mee brengt. 
Daarbij wordt er ook nagedacht over het toekomstbestendig maken van de industrie. Hiervoor is een traject lopende 
om de nodige data te verzamelen zodat we hier meer inzichten in kunnen krijgen. 
 
Cedric geeft meer uitleg aan de hand van een presentatie: 
 

https://www.turnhout.be


De Aa is in de loop der jaren overgegaan van een historische groene zone naar een stroom die kronkelt door 
randstedelijk gebied, omgeven door woonwijken, industrie en recreatie en heeft een grote invloed op Turnhout en 
de rest van het Netebekken. 
 

 
 
 
Door de beperkte ruimte en de snelle afstroom naar de rivier is de Aa niet gewapend tegen de klimaatverandering 
en daardoor zijn er al een aantal calamiteiten gebeurd. Hierdoor is er nood aan een geïntegreerde totaaloplossing 
in stedelijk gebied als regionale beleidsdoelstelling. 
 

 
 
Op korte termijn lopen er verschillende projecten die we kunnen aangrijpen om een duurzame toekomst voor de 
Aa en haar omgeving te creëren. Dit vereist echter een nieuwe projectaanpak in de reeds bebouwde omgeving.  
 
De uiteindelijke doelstelling is door gerichte samenhangende acties in de randstedelijke doortocht de Aa op een 
natuurlijke manier (terug) een aantrekkelijk onderdeel te laten uitmaken van een omgeving met meer woon-, werk- 
en verblijfskwaliteit.  Door het systeem van de Aa als geheel te versterken gaan we de waterproblemen ter plaatse 
en stroomafwaarts in de regio verminderen en vermijden. 
 
Typeprojecten: 
 
 
1. Het verbreden van de Aa-vallei waar mogelijk en het vrijwaren van bebouwing: 



 
- De ontwikkelingen in de Parkwijk 
- In Schorvoort niet meer bouwen in de vallei zelf 

 
2.  Opvangen van hemelwater voordat het in de Aa terecht komt creëren van verschillende hemelwaterbekkens 
voor infiltratie en/of buffering aan de monding van de RWA-assen vanuit de bebouwde gebieden: 
 

- We gaan onder andere meer inzetten op tuinstraten 
- Er is een opgemaakt om een groen-blauwplan te maken voor de binnenstad zodat we de 

twee verhalen kunnen koppelen 
 
3.  Omvormen van overstorten tot blauwgroene gebieden aan de rand van de Aa-vallei. Afkoppelingen van riolering 
en realisatie van RWA-assen om overstorten te verminderen: 
 

- Bv de werken aan de collector aan het stadspark maken dat dat de riolen voor vuilwater 
groter worden doordat het hemelwater hiervan losgekoppeld wordt 

 
4.  Monitoring waterkwaliteit 
 
 
Vragen/opmerkingen: 
 

- Wordt het gebruik van betongrasdallen aanzien als ontharding? Nee, maar dit is al wel 
waterdoorlatend. De bedoeling is om geen verharding meer bij te maken maar dan moeten 
we hiervoor wel een goede boekhouding bijhouden. De waterproblematiek gaan we niet 
enkel op het openbaar domein kunnen oplossen want dit bedraagt maar 8 % van de totale 
ruimte. De grote uitdaging hierbij zijn de privégronden. 

- Ontharden gaat een stuk van de problematiek oplossen maar er moet ook vergroening 
komen en er zullen verdere technische oplossingen nodig zijn. 

 
Volgende week wordt het dossier voorgesteld in Brussel. De uitslag weten we normaal gezien in het najaar. 
 
 
Varia: 
 
Ingeval van onvoorziene omstandigheden kan Cedric gecontacteerd worden op het nummer +32 472 32 05 06 
 
De Sharepoint blijft voor sommige leden problemen geven. We contacteren ICT nog eens om oplossingen te 
zoeken. 
 
Tegen de Gecoro van september maken we een wat concretere planning op van wat er in het najaar nog in de 
Gecoro gaat komen. 
 
 
Advies RUP Sportcomplex na openbaar onderzoek: 
 

- Een globaal aandachtspunt is dat er over gewaakt moet worden dat er niet meer verharding 
komt. Als de oude sporthal afgebroken wordt en de parking weg is, zal er sowieso minder 
verharding zijn. 

- Wordt de fietstunnel ook aangepast? Eigenlijk is dit een voetgangerstunnel. Het zou kunnen 
dat er zich nu mogelijkheden voordoen maar hier zijn momenteel geen plannen voor. Het 
afbreken van de oude sporthal en parking zitten trouwens niet mee in dit RUP. 

- Wordt er ook iets voorzien om een beter oversteek te hebben? De plannen van de zuidelijke 
ring zijn nog niet opgeborgen. Dit wordt nog bekeken. 



- Er zit in het RUP wel een plannetje met boominventarisatie maar echt duidelijk is dit niet, er 
is nergens een legende van. Dit is inderdaad niet zo duidelijk weergegeven. Er zal in ieder 
geval nog een stuk bebossing komen in een stuk van de rozentuin. 

- Eigenlijk zijn alle grote bomen in het stadspark waardevol. Moet er op deze locatie niet te 
veel ontbost worden? We zijn begonnen met te kijken waar we in Turnhout best een nieuwe 
sporthal zouden zetten. Via de school krijgen we hier ook een stuk subsidie voor omdat er een 
aantal klassen in de sporthal zullen gehuisvest worden. Het gebouw komt ook grotendeels op 
de site waar nu de groendienst gehuisvest is. Hier moeten relatief weinig bomen verdwijnen 
zodat de ingreep in het park best meevalt. Voor de bomen die verdwijnen zullen er nieuwe 
geplant worden in het stadspark. 

- Soms is het interessanter om 5 of 10 meter meer te rooien en een nieuwe bosrand aan te 
planten dan enkele bomen te kappen en elders te compenseren. 

- Waarschijnlijk gaat een nieuwe sporthal ook meer verkeer brengen. Wordt er aan de 
kruispunten iets gedaan? We hebben bij het RUP Parklaan Oost de mobiliteit hier laten 
onderzoeken. Daar zien we dat er problemen zouden kunnen komen als men hier meer 
kantoren zou zetten.  Voor de sporthal blijkt dit niet zo te zijn. Dat is trouwens ook de reden 
waarom het RUP Parklaan nog steeds lopende is. 

- Eigenlijk wordt dit project veel te laat voorgesteld op de Gecoro. De projecten die door de 
stad gedaan worden zouden in een veel vroegere fase hier aan bod moeten komen. Er 
worden kansen gemist omdat de Gecoro niet meer inbreng kan geven. Wij willen in zulke 
dossier constructief meewerken.  We zullen hiervoor de schepenen samen brengen voor een 
overleg met de boodschap dat de Gecoro graag meer en vroeger betrokken zou worden in 
projecten om ruimtelijk en architectonisch inbreng te hebben.  

 
 
De Gecoro keurt het advies goed. 
 
 
 


